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Havacılıkta
olmazsa olmaz
‘emniyet’
� Anadolu Üniversitesi bünyesindeki
Havacılık ve Uzay Tıbbı Uygulama ve
Araştırma Merkezi tarafından düzenle-
nen “Havaaracı Bakım Kuruluşlarında
Emniyet Yönetim Sistemi Uygulamala-
rına Geçiş Sürecinin Analiz Edilmesi”
konulu çalıştay, 6 Haziran günü Ya-
bancı Diller Yüksekokulu Çok Amaçlı
Salon’da yapıldı. 4. SAYFADA

Müzik ve Bale
Bölümlerine
yeni bir sınıf
� Devlet Konservatuvarı Müzik ve Bale
İlköğretim Okulu’nda yeni bir sınıf
daha açılıyor. 4+4+4 zorunlu eğitim
sisteminin yürürlüğe girmesi ile oluştu-
rulacak sınıfa, 4’üncü sınıftan 5’inci sı-
nıfa geçen ve 6’ncı sınıftan başlayan
öğrenciler dahil olacak. 3. SAYFADA

ADOM
sertifikalarını
dağıttı
� Avrupa Birliği Araştırma, Uygu-
lama ve Dökümantasyon Merkezi
(ADOM), Ankara Üniversitesi ATAUM
ve Konrad Adenauer Vakfı ile iş bir-
liği yaparak 19-23 Mart günlerinde
düzenlediği eğitim programının ser-
tifikaları katılımcılara 7 Haziran
günü ADOM’da düzenlenen törenle
dağıtıldı. 5. SAYFADA

‘Süreç
Yönetimi’
konuşuldu
� Personel Daire Başkanlığı tara-
fından “Süreç Yönetimi” adlı eği-
tim semineri gerçekleştirildi. Eğitim
çalışması 9, 10 Haziran günlerinde
Açıköğretim Fakültesi Eğitim Blo-
ğu’nda düzenlendi. Eğitimi vermek
üzere olan Dr. Aydın Kosova, Üniversi-
temizin konuğu oldu. 7. SAYFADA

Mezuniyet sergisi

2011 - 2012 Mezuniyet Töreni Haber ve Fotoğrafları Bugün e-gazete’de ve Gelecek Sayıda Anadolu Haber’de

� Endüstriyel Sanatlar Yüksek-
okulu bütün yılın çalışmalarını
görücüye çıkardı. 7 Haziran
günü Açıköğretim Fakültesi
Danışmanlık Hizmet Birimi
binasında açılışı yapılan
Endüstriyel Sanatlar
Yüksekokulu Mezuniyet
Sergisi’ne katılım yoğun oldu.

7. SAYFADA

İrem DÖNMEZ
� Çocuk Halk Dansları Topluluğu
öğrencileri, yıl sonu gösterileriyle
7 Haziran günü Sinema Ana-

dolu’da izleyicilerin karşısına çıktı.
Halkbilim Araştırmaları Merkezi-
nin düzenlediği gecede çocuklar
izleyicilere keyifli anlar yaşattı.

Okutman Mehmet Bektaş
Tuncer, Öğr. Gör. Ahmet Şamil
Erkoçak, Öğr. Gör. Deniz Aka-
lın ve Öğr. Gör. Erkan Akdo-

ğan’ın eğitmenliğini üstlendiği
gösterinin repertuvarı; çifte-
telli, potpori, Muğla ve Gazi-
antep yöresinden oluştu.

Çocuklar halk danslarıyla coşturdu
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S Ö Y L E Ş İ

Eskişehir’in
lezzetleri
günyüzüne
çıkacak
Cengiz ÖZKAN

� Turizm Fakültesi Gastronomi Bö-
lümü ve Mutfak Sanatları Bölüm Baş-
kanı Doç. Dr. Dündar Denizer 31 Mayıs
günü, Radyo A’da “Tam 12’den” progra-
mına konuk oldu. Uzman Güzin Kıyık’ın
sunduğu programda Denizer, Anadolu
Üniversitesi tarafından yürütülen “Eski-
şehir Merkez ve ilçelerinde yeme içme
kültürü, yemek hazırlama teknikleri ve
yemek pişirme yöntemlerinin günü-
müz konaklama sektörüyle yiyecek ve
içecek işletmelerine uygulanabilirliği
araştırması” adlı projenin detaylarını
anlattı. Doç. Dr. Dündar Denizer, yürü-
tülen projenin Eskişehir’in ilçelerinde ve
köylerinde yapılan geleneksel ve yöresel
yemekleri tanıtmak olduğunu söyledi.
Daha sonra bu yemeklerin Eskişehir’de
belirledikleri 60 farklı lokanta ve resto-
randa yapılabilmesi için sektörle irti-
bata geçeceklerini kaydeden Denizer
“Proje Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender
Suvacı koordinatörlüğünde yürütülü-
yor. Toplamda iki yıl sürecek. Eskişehir
ilçelerinde ve köylerinde çorbaların, ana
yemeklerin, hamur işlerinin, böreklerin,
tatlıların nasıl yapıldığını araştırıyoruz.
Aynı zamanda bu yemeklerin hangi tek-
niklerle ve yöntemlerle pişirildiğini sap-
tamaya çalışıyoruz. Proje kapsamında
ilçeleri ve köyleri ziyaret edip o yöreye
has lezzetlerin listesini çıkartıyoruz,
hem de yemeklerin hazırlanış sürecini
fotoğraflıyoruz.” dedi.

Eskişehir’de 500’e yakın lokanta ol-
masına karşın şehre ait lezzetleri yapan
çok az mekân olduğunu belirten Deni-
zer “Birkaç lokanta ve restoran dışında
yöremize ait yemekleri yapılmıyor.” şek-
linde konuştu. Eskişehir’in turizm po-
tansiyeliyle şu anda birçok yerli turist
çektiğini aktaran Doç. Dr. Denizer “Eski-
şehir’de turizm giderek gelişiyor, günü-
birlik ve gruplarla gelen yerli turistler
var. Projedeki amacımız Eskişehir’in
köylerinde yapılan bu yemekleri tu-
rizme taşımak. Bu yemekler lokanta-
larda yapılsın, kalite artsın. Türk
yemeklerini geliştirip yaygınlaştırırsak
bunu önleyebiliriz.” dedi.

Proje sonunda fotoğrafladıkları ye-
meklerin hem yapım aşamalarını hem
de yapılış tariflerini bir kitap hâline geti-
receklerini kaydeden Denizer “Projeyi
sonunda kitap hâline getireceğiz. Bu
kitap bütün il kütüphanelerinde ve üni-
versite kitaplıklarında olacak.” dedi.

Doç. Dr.
Dündar
Denizer

Umut Yaşar İNAN

� Sosyal Bilimler Enstitüsü Basın ve
YayınBölümüYüksekLisansöğrencimiz
Okan Aksu, 2011 Turkcell Blog Ödülle-
rinde en iyi blog ödülü kazanan Pozitif
Günlük bloğunun yaratıcısı. HIV+ virü-
sünütaşıyaninsanlarıhayatabirazdaha
sıkı bağlamak için kurulan Pozitif Gün-
lük’teHIV+virüsünütaşıyaninsanlargün
içindebaşlarındangeçenolayları,tedavi-
lerini kısaca tüm yaşamlarını diğer in-
sanlarla paylaşarak kendilerine karşı
oluşmuş ön yargıları kırmayı amaçlıyor.
Pozitif Günlük bloğunun kurucusu ve
editörü Okan Aksu ile kazandıkları ödül
ve blog üzerine keyifli bir sohbet gerçek-
leştirdik.

�Öncelikle kendinizden banseder mi-
siniz?

İletişim Bilimleri Fakültesi Basın ve
YayınBölümünden2008yılındamezun
oldum.Sonraİstanbul’daçalışmayabaş-
ladım.Aynızamandaaynıbölümdeyük-
sek lisansıma devam ediyorum.

�Çalışmalarınızı ne üzerine sürdürü-
yorsunuz?

Benhalklailişkilersektöründeçalışıyo-
rum.Geneldedekurumlarınbasınlaolan
ilişkilerini yönetiyoruz. Aynı zamanda
sosyal medyada projeler üretiyoruz. Ku-
rumlarasosyalmedyadavarolabilmeleri
için çeşitli projeler üretip satıyoruz. Yük-
sek lisansta da tez aşamasındayım. Te-
zimde de sosyal medyada ayrımcılık
üzerineçalışıyorum.HIV+virüsüAIDSay-
rımcılığı üzerine çalışıyorum.

�Peki, bu bloğu ne zaman açtınız?
Blog ilk geçen sene mart ayında

açıldı. Bloğun ilk açıldığı dönemde
küçük bir problem yaşadık. O dö-
nemde ücretsiz hizmet veren bir server
üzerinden yayın yapmaya başladık. Bir
talihsizlik yaşadık; çünkü o dönemde
Türkiye’de blogları yasakladılar. Bizim
blog da yasaklanmış oldu. Bunun üze-
rine bizde ücretli bir server almaya
karar verdik. Onun için biraz para top-
lama girişimimiz oldu. Şubatta başla-
dık ama tam yayına martta geçebildik.

�Bloğunuz ve ödül aldığınız yarışma
hakkında bilgi verir misiniz?

Bloğumuzun ismi Pozitif Günlük. Bu
blogkendialanındakiilkvetekblog.Yak-
laşık 8 tane HIV+ ile yaşayan blog yaza-
rımız var. Bu blog yazarları HIV+ ile
tanışmalarını, tanı almalarını, nasıl te-
davi aldıklarını, akabinde hayatlarını
nasıl devam ettirdiklerini günlük olarak
yazıyorlar. Türkiye’de daha önce böyle
bir çalışma yapılmamıştı, AIDS’le yaşa-
yan insanların hayatına ışık tutan bir
kaynakdamaalesefyoktu.HIV+’leyaşa-
yan insanlar var ama görünmüyorlardı,

nerede oldukları bilinmiyordu. Bu in-
sanlarınyaşadıklarısorunlargörmezden
geliniyordu. Herkes şöyle bir düşünceye
sahipti: Bir insan HIV+ hastası ise birkaç
yıl sonra acı çekerek ölür.

Biz bu blogta bunun tam tersi oldu-
ğunu gösterdik. Bu insanların HIV+ vi-
rüsü ile de yaşayabileceklerini, onlara
ayrımcılık yapılmaması gerektiğini, in-
sanlara sosyal ilişkilerle HIV+’in enfekte
olamayacağını gösterdik. Blog ilk başla-
dığında, Türkiye’de çok büyük bir yankı
uyandırdı.NTVbizimlebirröportajyaptı;
çünkü daha önce böyle bir blog yapıl-
mamıştı. İnsanlarbubloğutakipetmeye
başladı, sosyal medyada konuşulmaya
başlandı ve bir baktık ki bir yıl içerisinde
40binokuyucuyaulaşmışız.Bubirblog
için çok önemli bir rakam; çünkü Türki-
ye’deblogokumaalışkanlığıyok.Buoku-
yucularındahepsiaktifokurlar.Yazılara
yorum yapanlar, Facebook’ta paylaşan-
larve takipedeninsanlar. 40binokuyu-
cuya ulaştığımızda insanların
önyargılarını yıkabildiğimizi fark ettik.

Fark Yarattık

Örneğin bizim blog yazarlarımızdan
bir tanesi HIV+’le yaşadığı halde çocuk
sahibi oldu. İnsanlar bu tip hastaların
çocuk sahibi olamayacaklarını düşünü-
yorlardı. Sevgililerinin olamayacağını,
cinselhayatlarınınolamayacağınıdüşü-
nüyorlardı ve biz bunun tam tersi oldu-
ğunu bloğumuzda göstermiş olduk.
Akabinde Turkcell Blog Ödülleri yarış-
masına başvurduk.

Yarışmanın şöyle bir formatı var:
Bütün başvurusu yapılan bloglar bir ha-
vuzda toplanıyor. Daha sonra halk oyla-
masına tabi tutuluyor. En fazla halkoyu
alan 10 blog finale kalıyor. Bizim bloğu-
muzhalkoylamasındaenfazlaoyualan
blog oldu ve finale kaldı. Sonra jürinin
önüne gitti, bu jürinin tamamı sosyal
medyada bilinen insanlardan oluşmak-
taydı. Onların oylaması sonucunda da
biz birinci olduk ve yılın en iyi bloğu se-
çildik.BuyarışmaTürkiye’deeniyiblog-
ların ödüllendirildiği bir yarışma. Her yıl
yapılıyor. Aynı zamanda da dünyanın
sekizfarklıülkesindedegerçekleştiriliyor.
Yarışma birkaç faklı kategoride gerçek-
leştiriliyor.

� Bloğun çıkış aşaması nasıl oldu,
nasıl böyle bir fikir oluştu?

İstanbul’da Pozitif Yaşam Derneği
var. Pozitif Yaşam Derneği Türkiye’de
HIV+’le yaşayan insanlara destek
olmak, aynı zamanda da bu gibi insan-
lara psikolojik ve sosyal olarak yaşadığı
sorunlaraçarelerüretmekiçin,2005yı-
lında kurulmuş bir dernek. İstanbul’da
çalıştığım için bir şekilde yolum bu der-
nekle kesişti. Medya projesi kapsa-
mında Derneğin Kurumsal İletişim

MüdürüÇiğdemŞimşek’le tanıştım.Çiğ-
dem hanımla konuştuğumuz dönem-
lerde insanların, HIV+’e bakış açılarının
ne kadar kötü olduğunu fark ettim. Bu
rahatsızlıkla yaşayan insanların neler
çektikleriniöğrendimvebundandolayı
çok büyük bir üzüntü hissettim. Kulla-
nabileceğimiz en ucuz ve en etkili araç
sosyal medyaydı. Durum böyle olunca
ben bu derneğe bir teklif götürdüm.
Projeyi çok beğendiler. Onlar da onay
verdi ve daha sonrasında ben, şu an-
daki yazarlarımızla tanıştım. Onla-
rın hepsi tanı alma sürecinden
başlayarak bu günkü noktaya
kadar hayatlarını kaleme aldıl.
Buzorbir işti, yazaniçin,editör
için,herkes içinzorbir işti.
Çünkü HIV+’li insanlar
ister istemez bu ülkede
kötü şeylerle karşılaşıyor-
lar. Şu anda günlüğü-
müzde 8 yazarımız var. Bunlar günlük
olarak hayatlarını paylaşıyorlar, insan-
lar da onları takip ediyor, yorum yapı-
yor, e-mail atıyor, merakla bekliyor.

� Bloğu açma evresinde ve devam
eden süreçte ne gibi problemlerle kar-
şılaştınız?

Bloğumuzu açarken teknik sıkıntılar
yaşadık. İlkolarakbirsistemoturtmamız
gerekiyordu,yazarlarımızınhepsininbir
hayatıvardı.Kimimemur,kimibankacı,
bunlarınhepsininiçeriküretmesizorbir
süreç. O dönemde bu tarz teknik sıkıntı-
lar yaşadık. Bana e-mail ile yazıyı gön-
dermeleri gerekiyor, benim de yazıyı
görmem gerekiyordu, düzenleyip siteye
girişini yapmam gerekiyordu. Sonuçta
ben de hem yüksek lisans yapıyordum
hem de çalışıyordum. Bu gibi teknik sı-
kıntılarımızoldu.Bununyanısırayazar-
larımızın yazım dilleri birbirinden çok
farklı, bunları birleştirmek gerekiyordu.
Artık pek sıkıntımız yok, tüm sıkıntıları-
mızı aşmış durumdayız.

� Yazarlarınız rahatsızlıklarını kolay-
lıkla diğer insanlara açıklayabiliyor
mu?

TürkiyeHIV+’invirüsünütaşıyanbiri-
sininyaşaması içinoldukçazorbirülke.
BirdeHIV+veAIDSkavramlarınınneol-
duğundan bahsetmek gerekiyor. Bu iki
kavrambirbiriyleçokbağlantılıamabir-
birinden çok farklı kavramlar. HIV+ vü-
cudunuzun bağışıklık sistemini
çökertenvesiziAIDSaşamasınagetiren
bir virüstür. AIDS ise bu sürecin en son
halidir. Bizim yazarlarımızın hiç biri
AIDS aşamasına gelmedi. Hepsi şu an
HIV+. 1990 yılından itibaren geliştirilen
ilaçlar sayesinde, bu gün HIV+’ler hiçbir
eksiklikhissetmeden,hiçbirsağlıkprob-
lemi yaşamadan hayatlarını devam et-
tirmekteler.Ve90’lıyıllardangünümüze

insanlarınbuhastalıktanölümoranıgit-
tikçe düştü. Bu hastalık kolay kolay bu-
laşabilen bir hastalık değil. Sosyal
ilişkilerle bulaşmıyor, aynı iş yerinde ça-
lışmaklabulaşmıyor,hattaaynıevdeya-
şamakvesevgiliolmakladabulaşmıyor.
YanibizimHIV+olanyazarlarımızınHIV-
sevgililerivar,hattaçocuksahibiolanlar
bile var. Bunların hepsi gizli, yani kim-
liklerini gizliyoruz. Zaten sitede kullanı-
lan isimler de takma. Medyaya
baktımızda da hala HIV+’le yaşayan in-
sanlar öcü gibi gösteriliyor. Hatta bir
kısmı durumlarını ailelerinin bile kaldı-
ramayacağını düşündüğü için onlara
bile söyleyemiyor. Bizim açtığımız bu
site sayesinde, insanlar birçok bildiği
şeyinyanlışolduğunufarkettivesitemiz
bukonudaçokbüyükbir farkındalıkya-
rattı. Site insanların ön yargılarını kır-
mada çok büyük katkı sağladı.

�Yarışmaya katılmanın siteye, yazar-
larınıza ve size başka ne gibi katkıları
oldu?

Türkiye’de ilk kez sosyal medya ala-
nında HIV+ temalı bir site ödül almış
oldu. İlk kez HIV+‘liler sosyal medya da
bende varım dedi, hayatlarını dürüstçe
insanlarla paylaştılar. Bu yarışmaya ge-
lebilmek bizim için çok önemliydi. Biz
derece bile almasak bu yarışmada var
olmanın, biz de varız diyebilmenin çok
önemli bir adım olduğunu düşünüyor-
duk ki ödül aldık. Sitemizi herkes
duydu. Sadece ödül aldığımız gün 10
binin üzerende tıklandık. İnsanlar
böyle bir site varmış dediler. Çok
olumlu tepkiler aldık. Yazarlarımız çok
fazla motive oldu, çok sevindi daha çok
şey üretmek istedi. Sosyal medyanın
çok büyük bir gücü olduğunu keşfetti-
ler. Bu sosyal medya mecrasında alı-
nabilecek en büyük ödüldü ve onu
aldılar bu yüzden çok mutluyuz.

Öğrencimizin Kurduğu Blog “En İyi Blog” Ödülünü kazandı...

Okan Aksu

HIV+ konusunda toplumsal
bilinç oluşturmak istiyoruz
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Müzik ve Bale
Bölümlerinde
yeni bir sınıf
daha açılıyor

Lise öğrencileri
mirasa sahip
çıkıyor

Ayşegül DALLI

� Devlet Konservatuvarı Müzik ve
Bale İlköğretim Okulu’nda yeni bir
sınıf daha açılıyor. 4+4+4 zorunlu eği-
tim sisteminin yürürlüğe girmesi ile
oluşturulacak sınıfa, 4’üncü sınıftan
5’inci sınıfa geçen ve 6’ncı sınıftan
başlayan öğrenciler dahil olacak.

Müzik ve Bale Ortaokulu Müdürü
Öğr. Gör. Gültekin Alpat ise konuya
ilişkin olarak şunları söyledi: “Biz bu-
güne kadar, Devlet Konservatuvarı ilk-
öğretim olarak 5’inci sınıftan 6’ncı
sınıfa geçen öğrenciler arasından öğ-
rencilerimizi belirliyorduk. Ancak bu
yıl, hepimizin bildiği gibi 12 yıllık zo-
runlu eğitim sisteminin yürürlüğe gir-
mesi ile 4’üncü sınıftan 5’inci sınıfa
geçen öğrencilerde kabul edilecek.
Başvurularımız 14 Mayıs günü baş-
ladı. 19 Haziran’a kadar da başvurula-
rımız devam etti. Ön kayıtlarımızı
yapıyoruz. Şu ana kadar da 26 civa-
rında başvuru oldu. Bu çocukların
konservatuvar eğitimini alıp almaya-
cağına dair müzik kulakları var mı?
Bu test ediliyor. Bunun için de 15’i ile
19’u arasında 5 günlük günde 3 saat

toplam 15 saat olan
bir kurs düzenliyo-
ruz. Bu kursa iste-
yenler katılacak
ama ben bütün baş-
vuran öğrencilerimi-

zin bu kursa da
katılmasını

öneriyo-
rum.”

Gökhan AKKURT

� Anadolu Üniversitesi ile Western
Michigan Üniversitesi arasında Rek-
törlük Toplantı Salonu’nda 7 Haziran
günü “Çift Diploma Program Proto-
kolü” imzalandı. Protokolde Rektör
Davut Aydın, Rektör Yardımcısı Prof.
Dr. Ender Suvacı, Mühendislik Fakül-
tesi Dekanı Prof. Dr. Tuncay Döğe-
roğlu ile Western Michigan
Üniversitesi İnşaat Mühendisliği Bö-
lümü temsilcisi Haluk Aktan, Endüs-
tri Mühendisliği Bölümü temsilcileri
Tycho Fredericks ve Steven Butt ile
Uluslararası İlişkiler Birim Koordina-
törü Juan Tavares katıldı.

Çift Diploma Alacaklar

Anadolu Üniversitesi uluslararası-
laşma vizyonu çerçevesinde Ame-
rika Birleşik Devletleri’ndeki devlet
üniversitelerinin arasında ilk 100’de
yer alan Western Michigan Üniver-
sitesi ile yaptığı anlaşmayla yeni bir
iş birliğine daha imza attı. Bu proto-
kol kapsamında Anadolu Üniversi-
tesi Mühendislik Fakültesi, İnşaat ve
Endüstri Mühendisliği Bölümünde 1
ve 2’inci sınıftaki eğitimlerini gören
öğrenciler son iki senedeki eğitimle-
rini Michigan Üniversitesinde ta-
mamlama imkânına sahip
olacaklar. Bu eğitim programını ta-
mamlayan öğrenciler 4 yılın so-
nunda hem Anadolu Üniversitesi
hem de Western Michigan Üniversi-
tesinin diplomasını alarak çift dip-
lomaya sahip olacaklar. Bu
programın en önemli özelliği, diğer
çift diplomalardan farklı olarak ge-
rekli kriterleri sağladıkları taktirde
İnşaat ve Endüstri Mühendisliği bö-
lümünde eğitim gören tüm öğrenci-
lere başvuru imkanı sağlıyor. Bu
programdan yararlanmak için İn-
şaat ve Endüstri Mühendisliği bölü-
münde ilk iki senesini tamamlayan
öğrencilerin 4 üzerinden 2,5 not or-
talamasını tutturması gerekiyor. Ay-
rıca TOEFL dil sınavından belirlenen
dil puanını aldıkları taktirde çift dil
programına başvuru yapma hakkını
elde edecekler.

Dünya’nın 3’üncü Organizasyonu

Rektör Aydın, imzalanan protokol
öncesinde Michigan Üniversitesi yet-
kililerine Anadolu Üniversitesinin pro-

jeleri ve çalışmalarıyla ilgili açıklama-
larda bulundu. Prof. Dr. Aydın, geçen
hafta içerisinde Açıköğretim sınavını
gerçekleştirdiklerini ve bu sınava 1
milyon 200 bin öğrencinin girdiğini
belirtti. Prof. Dr. Aydın “Açıköğretim
Sistemi ile 26 ayrı ülkeye eğitim ve öğ-
retim hizmeti götürüyoruz. Bu sı-
navda 363 bin kişiye görev verdik ve
13 bin farklı soru ürettik. 3 milyon
soru kitapçığı ve cevap anahtarı bas-
tık. 3 hafta sonra da tüm sonuçları
açıklayacağız ve öğrencilerimize dip-
lomalarını vereceğiz. Bu, dünyanın
3’üncü büyük organizasyonu olması
açısından önem taşıyor. Böyle bir or-
ganizasyonu yönetmek için özel yö-
netim becerileri gerekiyor. Çok yüksek
bir organizasyon yeteneğimiz ve ka-
biliyetimiz var.” dedi.

Bilgi ve iletişim teknolojilerini en
ileri düzeyde kullanarak “Yaşam Boyu
Eğitim” vizyonu içerisinden eğitim ve
öğretimi dünyada yaygınlaştırmak
için yoğun çaba harcadıklarının altını
çizen Prof. Dr. Aydın “Şunu iyi biliyo-
ruz ki yaşam boyu eğitim entegre eği-
timdir. Örgün eğitim, ön lisans, lisans,
lisansüstü eğitim ve sertifika prog-
ramlarıyla hepsi bir bütün olarak uy-
gulanıyor. Karma yöntemler
kullanıyoruz. Bu konuda üniversite
olarak büyük bir deneyime sahibiz.
Öte yandan bütün bunları uygular-
ken çok organize bir örgün eğitim ya-
pımız var. Bunun içinde en başarılı
fakültelerimizden birisi Mühendislik
Fakültesi’dir. Böyle bir sistemde odak-
lanmak gerekir. Çünkü stratejik başarı
için odaklanmak büyük resmi gör-
mek gerekir.” diyerek Anadolu Üni-
versitesinin başarısının altında yatan
etkenlere değindi.

Ulaştırma Bakanlığı İle İş Birliği

Ulaştırma Bakanlığı ile de iş birliği
içerisinde olduğunu ifade eden Prof.
Dr. Aydın, Eskişehir’e 30 kilometre
mesafede raylı sistemler test ve sin-
yalizasyon merkezi kurulduğunu
söyledi. Prof. Dr. Aydın ayrıca Türki-
ye’nin önümüzdeki 10 yılda 10 bin
kilometrelik hızlı tren, 5 bin kilomet-
relik geleneksel yatırımları olduğunu
belirtti. Rektör Aydın “Bütün onların
testi, sinyalizasyonu, akreditasyonu
Üniversitemiz tarafından gerçekleşe-
cek. Böyle bir test merkezi bu coğraf-

yada bir Almanya’da bir de Çek Cum-
huriyeti’nde var. Bu bir devlet yatı-
rımı ve ilk etapta 240 milyon Türk
lirasına ihtiyaç olan bir proje. Bu pro-
jeyi kendi kaynaklarımızdan gerçek-
leştiriyoruz.” dedi.

Teknik yatırımın tek başına yeterli
olmadığını vurgulayan Rektör Aydın,
insan gücüne de yatırım yapılması
gerektiğini belirterek sözlerine şu şe-
kilde devam etti: “Bu nedenle 60 ki-
şilik bir gruba yurt dışında yüksek
lisans ve doktora yaptırmayı planlı-
yoruz. 18 kişiyi aldık ve onlarla ilgili
çalışmalarımız devam ediyor. Bu
alan disiplinlerarası bir alandır ve
mühendislik alanlarını kapsıyor. Bu
iş birliği içerisinde bunu da değer-
lendirmenizi isteriz. Doktora eğitimi
için göndereceğimiz öğrencilerin
spesifik alanda çalışmalarını istiyo-
ruz. Bu anlamda iş birliği olacaksa
Western Michigan Üniversitesine de
öğrenci gönderebiliriz. Yatırımımızı 3
yıl için planladık. Yatırım bittiği
zaman yüksek lisans ve doktora eği-
timini yapmış olan arkadaşlarımız
da görmüş olacaklardır.”

Havacılık Önemli iş Alanlarından

Havacılık alanında da iş birliği ya-
pabileceklerinin de altını çizen Prof.
Dr. Aydın, Üniversitemiz açısından
önemli iş alanlarından birisi oldu-
ğunu ifade etti. Şu anda Türkiye’deki
havacılık sektörünü yöneten tüm üst
düzey ve orta düzey operasyonel yö-
neticilerin Anadolu Üniversitesi me-
zunu olduğunun belirten Prof. Dr.
Aydın, sadece operasyonel anlamda
çalışmanın yeterli olmadığını ve bu
nedenle yüksekokulu fakülteye çevir-
diklerini söyledi.

Bu alanlar dışında Apple ve IBM ile
de iş birliklerinin olduğuna söyleyen
Prof. Dr. Aydın, konuyla ilgili görüşle-
rini şu şekilde atlardı: “Elektronik ve
interaktif kitap dönemine geçiyoruz.
Bu alanda çalışmalarımız ve projeleri-
miz devam ediyor. Projelerle ilgili dev-
letten gerekli yasal düzenlemeleri
bekliyoruz. Onu gerçekleştirmemiz
halinde Üniversitemiz IBM’in Türki-
ye’deki 9’uncu merkezi olacak. Yine
bu konuyla ilgili olarak Microsoft’tan
da bir teklif geldi. IBM’e benzer ancak
farklılıkları olan bir merkez kurmak is-
tiyorlar ve şu an detayları konuşuyo-

ruz. Birkaç hafta sonra bu projeyi ne-
ticelendireceğiz.”

Cambridge Üniversitesi ile kap-
samlı bir iş birliği yaptıklarını belirten
Aydın “Havacılık ve Uzay Tıbbı ala-
nında da çalışmalarımız var. Tür-
kiye’nin ve bu coğrafyanın ilk
havacılık ve uzay tıp merkezi burada
kuruldu. Bu anlamda da iş birlikleri
olabilir. Ayrıca şu anda yurt dışında
300’ün üzerinde üniversite ile iş birli-
ğimiz var. Yurt içinde de tüm üniver-
sitelerle iş birliğimiz var. Adeta
üniversitelerin üzerinde bir şemsiye
üniversite konumundayız. Bütün bu
projelerimizi ortaya koyuyorum ki
geniş bir vizyonda bakıp geniş bir
alanda çalışabiliriz.” dedi.

Film ve Medya Serbest Bölgesi

Anadolu Üniversitesi-TRT iş birli-
ğiyle TRT Okul kanalını açtıklarını ve
bu kanalın Çin’den İrlanda’ya kadar
küresel yayın yaptıklarını vurgula-
yan Prof. Dr. Aydın, yakın zamanda
buna Afrika’nın da dahil olacağını
belirtti. Aydın ayrıca, eğitim alanın
da kullanabilecekleri küresel bo-
yutta yayın yapan bir kanallarının
olduğu ifade etti.

Türkiye’nin en başarılı iletişim fa-
kültesinin, Anadolu Üniversitesinde
olduğunun altını çizen Rektör Aydın
“Gerek üniversitenin gerek Eskişe-
hir’in lojistik yapısı nedeniyle burada
film ve medya serbest bölgesi kurma
projemiz var. Bu konuda Hollywood
ziyaretlerimizi yaptık. dünyada 100
milyon dolar gibi rakamlara ulaşan
film ve eğlence sektörü var. Böyle bir
sektörün içerisinde Türkiye de hızla
gelişiyor. Konuyla ilgili fizibilite rapo-
rumuzu bu ay sonunda Ekonomi Ba-
kanlığına sunmuş olacağız.
Dolayısıyla bu şekilde filmden mü-
hendisliğe, açıköğretimden havacılığa
çok geniş bir yelpazede çalışıyoruz.
Anadolu Üniversitesi, yetişmiş ve ni-
telikli insan gücüne sahip bir üniver-
sitedir. Aynı zamanda girişimci ve
yenilikçi bir üniversite durumunda-
dır. Bu ülkede her yenilik bizden çık-
mıştır. Kamu sistemi içerisinde bir
özel sektör anlayışı içersinde, dina-
mizm içerisinde çalışıyoruz. Zaten bi-
zimle çalışmaya başladıktan sonra
bunları daha yakından tanıyıp göre-
ceksiniz.” diye konuştu.

Günsu UYANIK

� Milli Eğitim Bakanlığı, Ticaret ve Tu-
rizm Öğretimi Genel Müdürlüğünün
Bütünleşik Kentsel Gelişme Stratejisi
ve Eylem Planı (KENTGES) konulu,
14.03.2011 tarih ve 2011/17 sayılı ge-
nelgesi uyarınca, Eskişehir Milli Eğitim
Müdürlüğünün belirlediği Eskişehir
Habibe Edip Törehan Kız Teknik ve
Meslek Lisesi, Eskişehir Mehmetçik
Anadolu Lisesi ve Eskişehir Orhan
Oğuz Anadolu Lisesi öğrencilerine se-
miner düzenlendi. 7 Haziran günü
gerçekleşen seminerde, Mimarlık ve
Tasarım Fakültesi Dekanı Prof. Dr.
Sevin Aksoylu ve Mimarlık Bölümü
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Nuray Özaslan
tarafından “Kentin Kültürel Mirası”
konusunda farkındalık yaratmak ve
koruma kültürünün oluşmasına katkı
sağlamak amacıyla Eskişehir’in mo-
dern mimari mirası tanıtıldı.

Mimarlık Bölümü öğretim üyeleri
Prof. Dr. Sevin Aksoylu, Prof. Dr.
Nuray Özaslan, Doç. Dr. Deniz Özkut,
Doç. Dr. Berna Üstün, Yrd. Doç. Dr.
Günseli Filiz Demirkol, Öğr. Gör. Firu-
zan Melike Sümertaş, Arş. Gör. İnci
Güler tarafından hazırlanan ve Mi-
marlık Bölümü’nde sergilenen mo-
dern mimarlık örnekleri üzerinde
açıklamalar yapıldı.

Mühendislik öğrencilerimize
Western Michigan diploması

Öğr. Gör.
Gültekin
Alpat
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Havacılığın olmazsa olmazı ‘emniyet’

Mine DURUKAN

� Anadolu Üniversitesi sporcularının, 9.
Koç Fest Spor Oyunları’nda kazandıkları
kupaları, 6 Haziran günü Akademik Ku-
lüp’te yapılan törenle Rektör Prof. Dr.
Davut Aydın’a hediye etti.

Açılış konuşmasında Rektör Prof. Dr.
DavutAydınşunları söyledi: “KoçFestbu
boyuttayapılanilkorganizasyon.Burada
görev alan herkese teşekkür ediyorum.
Çok güzel ev sahipliği yaptınız. İleride ya-
pılacak büyük etkinlikler için hazır olup
olmadığımızıgördük.Çokgüzel sonuçlar
aldınız.Önemliolanyarışmaktıramasiz-
leryarışırkenbaşarılı sonuçlardaeldeet-
tiniz.”

Koç Fest Üniversite Spor Oyunları’nda
ilk kez yer alan ve Sarısungur Göleti’nde
yapılan yarışlarda sporcularımızdan
Gizem Şen; K1 200 metre, K1 500 metre
ve K1 1000 metrede birinci olurken aynı
zamanda da 9. Koç Fest Üniversite Spor
Oyunları’nda verilen ilk kupanın sahibi

oldu. Atletizm müsabakalarında Üniver-
sitemiz sporcularından; Sema Apak 400
metre engellide, Emel Güngör uzun atla-
mada, Mustafa Gümeş de 110 metre en-
gelliderekorkırarakbüyükbaşarılarelde
etti. 9. Koç Fest Üniversite Spor Oyun-
ları devam ederken Anadolu Üniversi-
tesi öğrencileri de birbirleriyle “Sporda
Canlı Anlar Fotoğrafla Canlanır” fotoğ-
raf yarışması için yarıştılar. Pek çok öğ-
rencinin müsabaka fotoğraflarıyla
katıldığı yarışmada Haber Merkezi
muhabirlerine ödül yağdı. Birincilik,
ikincilik, üçüncülük ve mansiyon ödül-
lerine sahip olan Haber Merkezi mu-
habirlerinin fotoğrafları kokteyle
katılan konuklarca beğenildi. Haber
Merkezi muhabirlerinden Meral Tosun
birinciliği, İlkyaz Uğur ikinciliği alırken
üçüncülük Ayşegül Dallı ve Özer Sen-
dinç’in oldu. Mansiyon ödülünü yine
Haber Merkezi muhabirlerinden Anıl
Aksoy, Mehmet Güney ile paylaştı.

Göze ÇİÇEK

� Anadolu Üniversitesi bünyesindeki
Havacılık ve Uzay Tıbbı Uygulama ve
Araştırma Merkezi tarafından düzen-
lenen “Hava Aracı Bakım Kuruluşla-
rında Emniyet Yönetim Sistemi
Uygulamalarına Geçiş Sürecinin Ana-
liz Edilmesi” konulu çalıştay, 6 Haziran
günü Yabancı Diller Yüksekokulu Çok
Amaçlı Salon’da yapıldı. İki gün süren
çalıştay, Türkiye’deki hava aracı bakım
kuruluşlarının Emniyet Yönetim Siste-
mini uygulamaya aktarma sürecinde
karşılaştıkları ve ileride karşılaşacakla-
rını düşündükleri sorunları ortaya çı-
kararak bu sorunlara çözüm arama
amacını taşıyor.

Yeni Projeler

Sivil Havacılık Genel Müdürlüğü
(SHGM) Genel Müdürü Bilal Ekşi “Ha-
vacılığın en başta gelen unsuru ve ol-
mazsa olmazı emniyettir.” dedi.
Emniyetin sadece bir yöneticinin, bir
dokümanın veya bir prosedür siste-
minin konusu değil, bütün bir siste-
min derdi olması gerektiğini
vurgulayan Ekşi “Herkes bu dert ile
hemhal olmalıdır. SMS sisteminin, (Sa-
fety Management System-Emniyet Yö-
netim Sistemi) elbette ki bir akışı
vardır. Bu sistem, Türk Sivil Havacılı-
ğında emniyet kültürünün daha ileri

boyutlara taşınması için bir katalizör
görevi görecektir.” şeklinde konuştu.

Havacılık ile ilgili uygulamaya geçe-
cek olan yeni projeler konusunda ko-
nuşan Rektör Prof. Dr. Davut Aydın
“Sivil Havacılık Yüksekokulumuzu Sivil
Havacılık ve Uzay Bilimleri Fakültesine
dönüştürdük. Böylelikle operasyonel
faaliyetlerimizin yanında sektöre kat-
kıda bulunacağımız akademik çalış-
maların da olacağı bir boyut
geliştirmeye de katkıda bulunmuş ola-
cağız.

Sağlık Bilimleri Fakültesi

Gelişmekte olan bir başka konu da
okulumuz bünyesindeki oldukça do-
nanımlı olan hastanemizi Havacılık ve
Uzay Tıbbı Uygulama ve Araştırma
Merkezi hâline getirdik ve havacılıkla
ilgili sağlık hizmetlerini geliştirmek
üzere önümüzdeki sene faaliyete ge-
çecek olan Sağlık Bilimleri Fakültesini
kurduk. Türkiye’de ilk kez GATA dı-
şında bu hastanede daha geniş kap-
samda havacılık personeline sağlık
hizmeti verilecek. Bu hastane Havacı-
lık ve Uzay Tıbbı alanlarında ilk ve tek
hastane konumunda olacak.” dedi.

Anadolu Üniversitesi öncülüğünde
kurulacak olan Havacılık ve Uzay Tıbbı
Uygulama ve Araştırma Merkezini ta-
nıtarak tüm katılımcılara havacılık

tıbbı üzerine bilgiler aktaran Havacılık
ve Uzay Tıbbı Uygulama ve Araştırma
Merkezi Müdür Yardımcısı Doç. Dr.
Muzaffer Çetingüç “Havacılık tıbbı,
uçma eğitiminin olmazsa olmaz eği-
tim kısmıdır.” diyerek bir sunum ger-
çekleştirdi. Sunumunda havacılık
tıbbının konu başlıklarına ve içerikle-
rine dair bilgilendirmelerde bulunan
Çetingüç, Sivil Havacılığın tıbbi zafi-
yetlerine, misyonuna ve temel ihti-
yaçlarına da değinerek “Bu araştırma
merkezi 2-3 yıl içinde işlev görmeye
başladığında, Türk sivil havacılığında
devrim niteliğinde gelişmeler olacak-
tır.” şeklinde konuştu.

Emniyet yönetim sisteminin geçen
yıldan itibaren Türkiye’de de hava
aracı bakım kuruluşları ve hava yolu
işletmelerinde uygulandığını ifade
eden Havacılık ve Uzay Tıbbı Uygu-
lama ve Araştırma Merkezi Müdür
Yardımcısı Yrd. Doç. Dr. Ender Gerede
ise “Kabullenmemiz gereken bazı çar-
pıcı gerçekler var ve riskin ortadan kal-
dırılması mümkün değil. Biz riski
hiçbir zaman sıfıra indiremeyiz. Bu
yüzden en emniyetli uçuş, yapılma-
yan uçuştur. Tüm çabalara rağmen in-
sanlar hata yapabilirler. Bildiğiniz gibi
hatasız da kul olmaz. Hiçbir kul yapısı
ya da uğraşı riskten bağımsız olamaz.
Bu durumda riskleri kabul edilebilir

seviyelere indirmeliyiz.” diye konuştu.

Sunumlar Yoğun Geçti

SHGM bilgilendirme oturumunda
ise SMS Konusunda Dünyadaki Geliş-
meler, konu başlığı altında sunum
gerçekleştiren SHGM Müdür Yardım-
cısı Haydar Yalçın, ICAO’nun bakış
açılarına, ICAO Havacılık Emniyet Ça-
tısı incelemelerine, Emniyet Yöneti-
mine ve Küresel Havacılık Emniyet
Planı ve Gelişimine dair bilgilendir-
melerde bulundu.

Bilgilendirme oturumunun ikinci
kısmında SMS’in Türkiye’de Uygulan-
ması Sürecindeki Yol Haritası ve
SHGM’nin konu hakkında paydaşlar-
dan beklentilerini anlatmak üzere
SHGM Uçuşa Elverişlik ve Uçuş Ope-
rasyon Daire Başkanı Özcan Başoğlu
bir sunum gerçekleştirdi.

Beyin Fırtınası

Çalıştayda, Mevcut Durum Pay-
laşımı ve Nominal Grup ve Beyin
Fırtınası Çalışma Yönetimi Bilgi-
lendirmesi yapıldı. Beyin fırtınası
tekniğinin kolay bir uygulama oldu-
ğundan söz eden Doç. Dr. Kıymet
Selvi, Yrd. Doç. Dr. Ender Gerede ile
birlikte gerçekleştirdiği sunumda ko-
nuya ilişkin olarak bir beyin fırtınası
uygulaması gerçekleştirdi.

Cengiz ÖZKAN

� Kızılay Genel Başkanı Ahmet Lütfi
Akar, Kızılay Bölge Toplantısına katıl-
mak üzere Anadolu Üniversitesine
geldi. Eskişehir Şubesi tarafından Öğ-
renci Merkezi Salon 2009’da düzen-
lenen Bölge Toplantısı 7 Mayıs günü
gerçekleşti. Kütahya, Bilecik, Afyon
ve Uşak’tan gelen misafirlerin katıl-
dığı toplantıda ilk olarak Kızılay’ın
yaptığı çalışmaları anlatan tanıtım
filmi izlendi.

Kızılay’ın dünya üzerindeki hiçbir
yardım kuruluşundan geride olmadı-
ğını ifade eden Akar “Kızılay, mille-
tinden aldığı manevi destekle
hizmette birincidir” dedi. Akar “Kı-
zılay sayesinde Somali’de bebekler
ve anneleri ölmüyor. Herkes kendi-
siyle iftihar etsin. Ben de gurur duyu-
yorum, böyle bir kurumun genel
başkanı olduğum için son derece
gurur duyuyorum. Çünkü benim ba-
şımda olduğum bu kurum Somali’de
çocuk ölümlerine son verdi, anne
ölümlerine son
verdi. Orada açlık-
tan kıvranan in-
sanlara aş verdi.
Şimdi Somali’de bir
sürü faaliyetleri-
miz devam
ediyor.” şek-
linde ko-
nuştu.

Bilal
Ekşi

Doç. Dr.
Muzaffer
Çetingüç

Özcan
Başoğlu

Ahmet
Lütfi
Akar

Doç. Dr.
Ender
Gerede

Haydar
Yalçın

3. Özer Sendinç

En büyük sorun
eğitim, dil ve
bilgi eksikliği
Barış Can KERMAN

� Başbakanlık Yurt Dışı Türkler ve Ak-
raba Topluluklar Başkanlığı tarafın-
dan 7-8 Haziran günlerinde
Ankara’da düzenlenen “Yurt dışında
Yaşayan Vatandaşlar Sivil Toplum Ku-
ruluşları Buluşması”nda yurt dışında
faaliyet gösteren ve sayıları giderek
artan sivil toplum kuruluşlarının Tür-
kiye ve yurt dışında yaşayan vatan-
daşlar için taşıdığı önem ele alındı.

Başbakan Yardımcıları Bekir Bozdağ
ile Bülent Arınç ve ilgili bürokratların
ve 100 kadar akademisyen ile dü-
şünce kuruluş temsilcilerinin katıldığı
toplantıda yurt dışından gelen 500
Sivil Toplum Kuruluşu (STK) temsilcisi
de yurt dışında yaşayan Türklerin so-
runlarını dile getirdi.

Toplantıya Üniversitemizden Yurt dı-
şında Yaşayan Türk Vatandaşlarının So-
runlarını Araştırma Merkezi (YUTAM)
Müdürü Doç. Dr. Zehra Gülmüş katıldı.
Doç. Dr. Zehra Gülmüş TRT Türkiye’nin
Sesi Radyosu’nun “Dünya Hali” progra-
mında, Ankara’daki toplantının yararlı
geçtiğini ifade etti. Doç. Dr. Gülmüş eği-
tim, dil ve bilgi eksikliğinin yurt dışı
Türklerinin başlıca sorunu olduğunu
ve Anadolu Üniversitesinin gerek Batı
Avrupa Programları gerek merkez çalış-
maları ile bu sorunların çözümüne yö-
nelik katkı sağlamaya çalıştığını ifade
etti. Gülmüş, toplantıda dile getirilen
sorunların ve taleplerin Anadolu Üni-
versitesinin çalışmalarının doğru bir
yönde olduğunu göstermiş olduğunun
altını çizdi.

1. Meral Tosun
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AEGEE’li
gençler
Türkiye tarihini
öğrenecek

Nergis ER

� Avrupa Birliği Araştırma, Uygulama
ve Dökümantasyon Merkezi (ADOM),
Ankara Üniversitesi ATAUM ve Konrad
Adenauer Vakfı ile iş birliği yaparak 19-
23 Mart günlerinde düzenlediği eğitim
programının sertifikaları katılımcılara 7
HazirangünüADOM’dadüzenlenentö-
renledağıtıldı.TörenekatılanRektörYar-
dımcısı Prof. Dr. Ender Suvacı
öğrencilere sertifikalarını takdim etti.

ADOM Müdürü, İktisadi İdari Bilimler
Fakültesi (İİBF) İktisat Bölümü öğretim
üyesi Doç. Dr. Özgür Tonus “Bizim
ADOM olarak amaçlarımızdan birisi Av-
rupaBirliği (AB)ileilgilisağlıklıbilgilerisiz-
lere sunabilmek çünkü ortada bir bilgi
kirliliği var. Bizim amacımız da temel
kavramları sizlere aktararak, kendi
dünya görüşünüze, kendi siyasi görüşü-
nüze bağlı olarak AB denen henüz ger-
çeklememiş bu entegrasyon hareketini
yorumlayabilmek.Birdiğeramacımızda
mezuniyet sonrası CV’lerinizi güçlendi-
rebilmek maksadıyla sizlere sertifikalar
vermek. Ben sizlere çok teşekkür ediyo-
rum, düzenli olarak geldiniz ve takip et-
tiniz. Umarım faydalı da olmuştur.

Önümüzdeki yıllarda daha da güçlene-
rekbuetkinliklerigerçekleştireceğiz.Me-
zuniyetinizi de şimdiden kutluyorum.
UmarımTürkiye’ninaydınlıkgeleceğine
katkıda bulunan, sorumluluk sahibi ay-
dınlarolarakülkemizehizmetedersiniz.”
şeklinde konuştu.

Doç. Dr. Tonus, ADOM’un amaçlarını
şu şekilde anlattı: “Avrupa Birliği Dökü-
mantasyon Merkezleri, Türkiye gene-
linde 16 üniversitede faaliyet
gösteriyor. Bizim merkezimiz de Ana-
dolu Üniversitesi olarak Türkiye’deki ilk
merkezlerden biridir. Bu merkezlerin
temel amacı, kamuoyunu Avrupa Bir-

liği hakkında sağlıklı bilgiler ile donata-
bilmektir. Bizim Üniversitemizdeki
merkez aynı zamanda Avrupa üyeliği,
AB-Türkiye ilişkileri konularında araş-
tırmalar yapan bir merkezdir. Biz bu
düzenlediğimiz sertifika eğitim progra-
mıyla Ankara Üniversitesindeki benze-
rimizolanaraştırmamerkeziylebirlikte
öğrencilerimize AB ve AB Türkiye İliş-
kileri hakkında güncel bilgileri aktar-
maya çalıştık. Bunun yanında Avrupa
Birliği’ni,üniversitegençliğininprojeleri
ve bu projelere katılım olanakları hak-
kında bilgilendirmeye çalıştık. Eğitim
sonunda öğrencilere sunduğumuz ser-

tifikalarla öğrencilerimizin CV’lerini
güçlendirmelerini amaçladık.”

Öğrencilerinmezunoldukları zaman
farklı olmaları gerektiğini ifade eden
Prof. Dr. Suvacı “Anadolu Üniversite-
sinde çok fazla aktivite oluyor. Ama
bunun bir sertifikayla taçlandırılması
bence çok önemli. Ben de şimdiden
mezun olacak arkadaşları kutluyo-
rum.” dedi.

Avrupa Birliği Araştırma, Uygulama
ve Dökümantasyon Merkezi’nde yapı-
lan tören Prof. Dr. Ender Suvacı’nın öğ-
rencilere sertifikalarını vermesiyle
sona erdi.

Tümsev SAYAR

� Devlet Konservatuvarı Müzik ve Bale
İlköğretim Okulu ikinci kademe ve lise
öğrencilerinin “Karne Töreni Yıl Sonu Et-
kinliği” 8 Haziran günü gerçekleşti. Et-
kinliğeDevletKonservatuvarıöğretmen,
öğrenci ve aileleri katıldı.

Recep Çolpankan’ın sunuculuğunda
yapılan, 2011-2012 öğretim yılı kapanış
töreni programı, saygı duruşu ve İstiklal
Marşı ile başladı. Açılış konuşmasını
yapan Okul Müdürü Öğr. Gör. Gültekin
Alpat“Konservatuvarailemizioluşturan
herkese hoşgeldiniz diyorum ve 2011-

2012 eğitim yılının son gününü bizimle
paylaştığınız içinçokteşekkürediyorum.
Bugün, ilköğretim okulunu başarıyla bi-
tirerek lise eğitimine devam edecek öğ-
rencilerimizle vedalaşmanın buruk
sevincini ve haklı gururunu sizlerle pay-
laştığım için çok mutluyum. Atatürk il-
kelerine bağlı, çağdaş Türk sanatçısı
olma yolunda yetişmelerinin başlangıç
eğitimlerini tamamlayan mezunları-
mıza; bundan sonraki hayatlarında ve
eğitim süreçlerinde başarılar diliyorum.
Ben hepinizin başarmak için çaba sarf
ettiğinizi biliyorum. Şimdi tatil zamanı

kendinize zaman ayırmanızı ve çok iyi
dinlenmenizi istiyorum.” dedi.

Devlet Konservatuvarı Müdür Vekili
Doç. Şenol Aydın ise “Karne ve mezuni-
yet törenimizehoşgeldiniz.Yoğungeçen
bir yılın ardından, stresli bir sınav döne-
mini de bugün itibarıyla bitirmiş bulu-
nuyoruz. Güzel bir tatil dönemine
geçiyoruz. Bu güzel günlere geçmeden
önce, çok kısa bir süre önce kaybettiği-
miz, sevgilihocamızZökhrabAdıguezal-
zade’yi ve kaybettiğimiz diğer
hocalarımızı rahmetle anmak isterim,
mekânları cennet olsun. Her ne kadar

mezuniyet töreninin içindebulunsakda
bu demek değil ki bir tatilin başlangıcın-
dayız. Sanatla uğraşanların hayatında
tatil sadece hastalık durumlarında ola-
bilen bir şey.” diyerek öğrencilerin
yoğun ve stresli geçen bir yılın ardından
iyicedinlenerekdahayoğunbir döneme
hazır hâle gelmelerini umut ettiğini dile
getirdi.

KonuşmalarınardındanYrd.Doç.Esra
Kınıklı yönetimindeki İlköğretim Okulu
öğrencilerinin oluşturduğu koro, dinle-
yicilere keyifli dakikalar yaşattı. Gösteri-
nin ardından, İlköğretim Okulu ikinci

kademe öğrencilerinin başarı belgeleri
verildi. Altıncı sınıf ve yedinci sınıf birin-
cisiEkinÖzcanolurkenilköğretimokulu
birincisi ise Cemre Kutlu oldu. Devlet
Konservatuvarı lise öğrencileri ise hazır-
ladıkları 1957 yılı yapımı bir Broadway
müzikali olan Batı Yakası Hikayesi’nin
çatışmabölümüyle izleyicilere,keyiflibir
müzikal sergiledi. Hemen ardından ya-
pılan karne töreninde; 9’uncu sınıfların
birincisiEzgiYalçınkaya,10’uncusınıfla-
rın birincisi Nur Yüksel, 11’inci sınıfların
birincisi İzzetCanBağışlarolurkenlisebi-
rincisi ise Cansu Atlar oldu.

Konservatuvarda mezuniyet coşkusu

Katılımcılar ADOM’dan sertifikalarını aldı

Özer SENDİNÇ

� Avrupa Öğrencileri Forumu Ku-
lübü (AEGEE), Eskişehir kültürünü
ve tarihini Avrupalı gençlere tanıt-
mak amacıyla “Mitoloji” temalı bir
Yaz Üniversitesi düzenleyerek genç-
leri 23 Haziran-7 Temmuz günleri
arasında Eskişehir’de ağırlayacak.
AEGEE ağında 1988 yılından beri
sürdürülen bir proje olan Yaz Üni-
versitesi, Avrupalı gençlerin her yaz
birbirlerinin kültürlerini ve değerle-
rini öğrenerek gençlerin birbirle-
rine yakınlaşmasını ve farklı
kültürlerin etkileşimini sağlamayı
amaçlıyor. Projenin Eskişehir aya-
ğında, Avrupa’nın farklı ülkelerin-
den gelen yaklaşık 25 AEGEE
üyesine Eskişehir, Pamukkale, Kaş,
Fethiye güzergâhlarından geçerek
Türk topraklarındaki mitolojik de-
ğerlerin tanıtımı gerçekleştirilecek.
Eskişehir’in tarihine uygun olarak
mitolojik derslerin verilmesi ve Eski-
şehir’in Türk kültürü açısından ne
kadar önemli bir yere sahip olduğu
yapılacak atölye çalışmalarıyla an-
laşılması hedefleniyor. Düzenlene-
cek yarışmalarla katılımcıların
bilgileri kalıcı hâle getirilerek Eski-
şehir’in güzelliklerinin ve tarihinin
unutulmaması amaçlanıyor.

Minikler mezun oldu
� Engelliler Entegre Araştırma Enstitüsü Gelişimsel
Yetersizlik Birimi Okul Öncesi Sınıfı öğrencilerinin
mezuniyet töreni 8 Haziran günü gerçekleşti. Okul
öncesi sınıflarında bulunan 12 öğrenciden 5 tanesi
eğitimini tamamlayıp mezun oldu. Sene boyu çe-
şitli gelişim alanlarını desteklemeye yönelik olarak
okul öncesi düzeyde bilgi ve beceri kazanma
amaçlı etkinliklerde bulunan minikler sene so-
nunda emeklerinin karşılığını mezuniyet töreni ile
taçlandırdı. Karnelerini aldıktan sonra kep atan mi-
niklerin bir kısmı eğitimlerine ilköğretim okulla-
rında kaynaşma olarak, bir kısmî ise yaşları henüz
küçük olduğu için okul öncesine kaynaşma olarak
devam edecek.

Minikler mezun oldu

2011-2012 öğretim yılında
“Kültürel Etkinlikler” dersi
kapsamında gerçekleştirilen
etkinliklerden faydalanan
öğrenci sayısı:

8000
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Sınıf Konseri
büyüledi

‘Eskişehir
Sanat
Günleri‘ni sakın
kaçırmayın

Nadiye YILMAZ

�Eğitim Karikatürleri Müzesi, 31. Ulus-
lararası Nasrettin Hoca Karikatür Ya-
rışması Sergisi’ne ev sahipliği yaptı. 6
Haziran günü açılışı yapılan sergide
karikatürseverler bir araya geldi.

Türk mizahçılarının piri olan ve
Türk halk mizasının yaratılmasında
önemli yer tutan Nasrettin Hoca,

adına düzenlenen karikatür yarışma-
sıyla 31. kez tüm dünya çizerlerini bir-
leştirdi. İlk kez 1973 yılında, genç
karikatüristler arasında yapılan ya-
rışma, daha sonra barıştan yana tüm
dünya karikatüristlerini bir araya top-
layan uluslararası bir forum niteliği
kazandı. Geçen yıl yapılan yarışma so-
nucu dereceye giren 61 karikatür, 815

karikatür arasından seçildi. Bu yıl
31'incisi yapılan yarışmanın sergisi
için Türkiye’den 4, yurt dışından 10
jüri üyesi ile 815 eser değerlendirildi.

Karikatür Sanatını Araştırma ve
Uygulama Merkezi Müdürü Yrd.
Doç. Dr. Saadettin Aygün “Bu sergi
2011 yılında yapılan yarışmanın ser-
gisidir. Yarışmaya 55 ülkeden kari-

katüristler katıldı. Burada yer alan
61 karikatürün çoğu ödül almıştır.”
şeklinde konuştu.

Eskişehir Karikatürcüler Derneği
Başkanı Metin Peker ise şu ifadeleri
kullandı: “Nasrettin Hoca Karikatür
Yarışması dünyanın en saygın, en bi-
lindik, en güvenilir karikatür yarış-
masıdır. Dünyanın en ünlü

karikatüristleri her yıl bu prestijli ya-
rışmaya katılım göstermektedirler.
Biz de bu nedenle çok mutluyuz.”

Yapılan sergiye özellikle genç kari-
katürseverler yoğun ilgi gösterdi.
Sergi 31 Ağustos'a kadar Anadolu
Üniversitesi Eğitim Karikatürleri Mü-
zesi’nde Eskişehir halkına ve tüm il-
gililere açık olacak.

Karikatürseverler bu sergide buluştu

‘Ödenmeyecek Ödemiyoruz’
Mine DURUKAN
� Tiyatro Poetika ekibinin
“Ödenmeyecek Ödemiyoruz”
oyunu, 3 Haziran günü, Sinema
Anadolu’da sahnelendi.

Dario Fo’ya ait olan oyun; İtal-
ya’da varoşlarda yaşayan işçile-
rin, yaşam mücadelesi içinde
karşılaştıkları güçlükleri iki işçi ai-
lesinin gündelik yaşamları üze-
rinden anlatıyor. Sürekli yükselen
hayat pahalılığına karşı durmaya
çalışan bir kadın olan Antonia’nın
kocası Giovanni’yi bile karşısına
alarak gösterdiği direnişi komik
ve kuvvetli bir sistem sorgula-
ması olarak gözler önüne seren
oyunun oyuncuları; Elif Güneş,
Ekin Yarcan, Yakup Ekşi, Emine
Çelik ve Sercan İnceer.

Polis tarafından kuşatılmış bir
mahallenin, polislerden kaçan in-

sanların, sistemin varlığına duy-
duğu saygıdan vazgeçmeyen bir
koca ve kendi inandığını savuna-
bilmek için türlü oyunlara başvu-

ran bir kadının etrafında dönen
oyun tam anlamıyla bir kaçma-
kovalama hikayesi. Kuvvetli bir
sistem sorgulaması olan Öden-

meyecek Ödemiyoruz’oyunu, Ti-
yatro Poetika ekibinin doğaçla-
malarıyla da eğlenceli bir hâl
alıyor.

Meral TOSUN

� Devlet Konservatuvarı tarafından
düzenlenen Sınıf Konseri 5 Haziran
günü Salon 2003’te gerçekleşti. Doç.
Dr. Burcu Tuna’nın hazırladığı kon-
serde; kemanda Mehmet Çağdaş
Tuncer, piyanoda Doç. Serla Bal-
karlı yer aldı.

Konserde; Henry Vıeuxtemps’ den
Capriccio, J. S. Bach Suite No.5 (Pre-
ludio, Sarabande, Giga), Henry Vı-
euxtemps –Sonate,op. 36
(Maestoso-Allegro, Andante con
moto, Allegretto), B. Bartok- Concerto
( Moderato, Adagio religioso, Allegro
vivace) parçaları hayat buldu.

Nadiye YILMAZ

� Güzel Sanatlar Enstitüsü tarafından
düzenlenecek olan “Eskişehir Sanat
Günleri” 18 Haziran'da başladı.

Sergi, workshop, söyleşi, gösteri ve
konser etkinliklerinin yer aldığı “Eski-
şehir Sanat Günleri”, geniş bir izleyici
kitlesine hitap etmeyi hedefliyor.

22 Haziran’a kadar sürecek olan
sanat günleri Eti Arkeoloji Müzesi sergi
salonu ve bahçesinde gerçekleşecek.

Göze ÇİÇEK

� Eğitim Fakültesi Resim-İş Öğret-
menliği Bölümü öğrencilerinden
beş kişinin oluşturduğu “Karma
Resim Sergisi” 1 Haziran günü Es-
kişehir Devlet Güzel Sanatlar Galeri-
si’nde tüm halka açıldı.

Birbirinden farklı konularda çalış-

malarını sergileyen Resim-İş Öğret-
menliği Bölümü öğrencileri görüşle-
rini şöyle ifade etti:

Seda Mutlu: “Resimlerimde bu
sene aldığım bir kararla kültürel mi-
rası korumak ve kültürel etkileşimi
kendi kültürümüze yansıtmak
amaçlı kullanmayı öngörüyorum.

Bunu da resimlerimde mimariyi ve
daha çok da İslami-Türk mimarisi
örneklerini kullanarak yapıyorum.
Bu şekilde muvaffak olabilirsek ne
ala diyorum.”

Melike Bayraktar: “Resimlerimde
nü çalışıyorum. Çıplaklığın; bazıları
için çirkinlik bazıları için estetik,

kimi zaman doğallık, çoğu zaman
müstehcen ve utanç verici oldu-
ğunu gördüm. Çıplaklık insanın gö-
zündedir. Ben her şeye rağmen
çıplak bedenlerin kıvrımlarındaki o
ruhu seviyorum.”

Kübra Küçük: “Resimlerimde
daha çok kendimi çalışıyorum. Geç-
miş hayatımda beni etkileyen olay-
ları resmetmeyi tercih ediyorum.”

Fergana Kocadoru: “Arkadaşla-
rımla böyle bir sergi yapmayı bir
sene öncesinden kararlaştırdık ve
böyle bir karma sergi yapmaya
karar verdik. Çalışmalarımda daha
çok mekân-insan ilişkilerini ele alı-
yorum. Ayrıca yapı bozum tekniğini
kullanıyorum.”

Nihan Tunalı: “Genellikle figür ağır-
lıklı çalışıyorum. İnsanların aslında
kötü olduğunu fakat güzel göründü-
ğünü düşünüyorum ve insan fiziklerini
deforme ederek bu şekilde yansıtmak
istiyorum resimlerimde. Resimlerime
bakıldığında şirin görüntülerin değil de
korkunç ve ürkütücü görüntülerin gö-
rülmesini arzu ediyorum.”

Resim-iş öğretmenliği öğrencilerinden karma sergi
Mehmet Çağdaş

TUNCER
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Handan KAYGUSUZ

� Personel Daire Başkanlığı tarafın-
dan akreditasyon ve kalite çalışma-
ları çerçevesinde “Süreç Yönetimi”
adlı bir eğitim semineri gerçekleşti-
rildi. Üniversitemizin Stratejik Planı
doğrultusunda yapılan eğitim çalış-
ması 9, 10 Haziran günlerinde Açık-
öğretim Fakültesi Eğitim Bloğu’nda
düzenlendi. Eğitimi vermek üzere
Üniversitemizin konuğu olan Dr.
Aydın Kosova süreç yönetimi ve
stratejik planlar hakkında bilgiler
aktardı. Eğitim çalışmasına Rektör
Prof. Dr. Davut Aydın, Personel
Daire Başkanı Zuhal Şen, İletişim Bi-
limleri Fakültesi öğretim üyesi Prof.
Dr. Deniz Taşcı ve Personel Daire
Başkanlığınından 33 kişilik personel
ekibi katıldı.

Süreçlerle Yönetim

Eğitim çalışmasının içeriği, süreç yö-
netimi kapsamında süreçlerin belir-
lenmesi, süreçlerin tanımlanması,
süreç performans göstergeleri, öl-
çümü, izlenmesi, iyileştirilecek süreç
önceliklerinin belirlenmesi ve süreç
iyileştirme konularından oluştu.

Süreçlerin insan, makine, para,
bilgi, zaman gibi kaynakları işleyip
değer katarak müşteri istek ve bek-
lentilerini karşılayacak çıktıları üreten
eylem ve işlemler dizisi olduğunu kay-
deden Kosova, süreçlerle yönetimin

avantajlarını şöyle sıraladı: “Kuruluş
önceliklerine sistematik bir yaklaşım
getirmek, fonksiyonlararası ilişkileri
geliştirmek, kaynakların daha etkin
kullanımını sağlamak, hızlı karar alma
avantajı sağlamak ve sorumlulukları
net olarak tanımlamaktır.”

Kalder adına mükemmellik modeli
ve bununla bağlantılı olarak stratejik
yönetim ve planlanması ile süreç yö-
netimi ağırlıklı eğitimler verdiğini
ifade eden Kosova, eğitim çalışması
hakkında görüşlerini şöyle dile getirdi:
“Bugün amacımız süreç yönetiminin
önemi ve Anadolu Üniversitesinde
bunun önemi nedir? Süreçler nasıl ta-
nımlanır? Bu tanıma bağlı olarak sü-
reçler nasıl yönetilir ve iyileştirilir?
Tüm bu ana adımları içeren bir eğitim
çalışması olacaktır. Eğitimde aktif öğ-
renme yapılacaktır. Grup çalışmala-
rıyla personeller bu sürece dahil
edileceklerdir.”

Anadolu Üniversitesinin gerek viz-
yonunda gerekse stratejilerinde daha
iyiyi aramayı, mükemmelliyet mer-
kezlerinde özellikle uzmanlaşarak
dünyada önde gelen üniversitelerden
biri olduğunu söyleyen Kosova “Ana-
dolu Üniversitesinin daha iyiyi arama
çabası sadece vizyon ve stratejilerinde
değil, bunun altını dolduran eylem-
lerde de çok rahat hissettiriyor. Bu
bağlamda baktığımızda bu stratejilere
ulaşmak için süreçlerin performansı-

nın etkin yürütülmesi lazım. Daha
iyiyi arama çabasının içinin dolduru-
labilmesi için bunun temeli yaptığınız
işleri süreç bakışına göre doğru ta-
nımlamak, doğru performans kriterle-
rini bulmak önemlidir. Böyle bir
altyapı üzerine yaptığınız işleri sürekli
iyileştirirseniz bu sistematik üzerinde
çok daha etkin oluyor.” dedi.

İnsan gücü önemli

Dr. Kosova sözlerine şöyle devam
etti: “Anadolu Üniversitesi toplum ya-
rarına ilave kaynak yaratabiliyor.
Açıköğretimle fark yaratmasının öte-
sinde belirli alanlarda uzmanlaş-
maya gidiyor. Yönetim kalitesi
açaısından da uluslararası akreditas-
yonlarda geldiği nokta belli. Bu an-
lamda ulusal kimliğin ötesinde
uluslararası kimliği dolu dolu taşıyan
bir kurumdur. Bu çalışma hem üni-
versite süreç yönetimi hem de Tür-
kiye için ciddi bir örnek
uygulamadır.”

Önümüzdeki süreçte Personel
Daire Başkanlığı adının insan kaynak-
ları olarak değiştirmenin yararlı ola-
cağını ifade eden Kosova “İnsan çok
önemli bir varlıktır. Özellikle üniversi-
tede bilgi üreten bir organizasyonda
bu insan kaynağını sadece özlük işleri
ile yönetmek yeterli değil, gerçek an-
lamda ve motivasyonel seviyede uy-
gulamalar gerekiyor. Gerçekten bu

zihinsel aşamayı yakalamak önemli-
dir.” şeklinde konuştu.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın ise
“Üniversitemiz giderek değişiyor, ge-
lişiyor ve uluslararasılaşıyor. Bu ne-
denle en önemli unsur insan
gücüdür. İnsan gücünün eğitimi, ka-
litesidir. Bu anlamda insanın bilgilen-
mesi ve bilgilerinin güncelleştirilmesi
önem taşıyor. Bu sebepten dolayı ka-
lite toplantılarımızı başlattık.” dedi.

Anadolu Üniversitesi Personel Daire
Başkanı Zuhal Şen de işler konusunda
deneyimli elemanların bulunduğunu
ve bu hizmet içi eğitimdeki amaçları-
nın; yapılan işleri biraz daha ileriye ta-
şımak ve yeni gelen personelleri
eğitmek olduğuna dikkat çekti.

Prof. Dr. Deniz Taşçı “Bu çalışma sü-
rekli iyileştirme çabasından doğmuş-
tur. Bu çalışmanın bu birimden
başlamasının nedeni ise akademik
süreçlerden önce idari süreçlerle ça-
lışmaktır. Buradaki hedef; daha iyiye
gitmek ve artık sadece iş ve fonksiyon
bazında değil süreç bazında örgüt-
lenmektir. Bu şekilde bir yönetim tar-
zına geçmenin daha etkin ve etkili
olduğunu düşünmekteyiz. Bu çalış-
manın daha ilk aşamasıdır. Bu süreç-
leri nasıl iyileştirebiliriz konularında
çalışmalar başlatılacaktır.” dedi.

İki gün süren eğitim çalışmasının
sonunda katılımcılara eğitim sertifi-
kası verildi.

Tasarımlar
görücüye
çıktı
Tasarımlar
görücüye
çıktı

Barış Can KERMAN

� Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu bütün yılın ça-

lışmalarını görücüye çıkardı. 7 Haziran günü Açıköğ-

retim Fakültesi Danışmanlık Hizmet Birimi binasında

açılışı yapılan Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu Me-

zuniyet Sergisi’ne katılım yoğun oldu.
Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu Müdürü Prof.

Dr. Bedia Yelda Uçkan’ın şu şekilde konuştu:
“Bünyemizde bulunan Endüstriyel Tasarım ve
Moda Tasarımı bölümü öğrencilerinin bir yıl bo-
yunca çeşitli sınıflardan, sadece mezun olacak
olan son sınıflardan değil; dersler ve projeler kap-
samında oluşturdukları projeler burada sergileni-
yor. Endüstriyel Tasarım Bölümü öğrencileri
tarafından oluşturulmuş projelerde şöyle bir
ayrım yapabiliriz. Özellikle mezun olacak olan
son sınıf öğrencileri firmalarla çalışıyorlar. Tasa-
rım grupları içerisinde çalışıp firmaların kendile-
rine özgü ürünlerine yenilikler getirip örnekler
tasarlıyorlar. Böylece öğrenciler hem firmaya des-
tek oluyorlar hem de kendileri de sektör tecrü-
besi edinmiş oluyorlar.”

Personelimiz eğitim sertifikası aldı
Balinalarda yeni bir organ

� Amerikalı ve Kanadalı bilim insan-
ları balinanın alt çenesinde greyfurt
büyüklüğünde bir organ saptadılar.
Nature dergisindeki habere göre söz
konusu organ besin alımını koordine
ediyor. Bu organın evrim süresince
gelişimi belki de oluklu balinaların bu
kadar büyümelerine yol açmıştı.

Mars'ta yaşayabilecek
mikroplar bulundu

� ABD’li bilim insanları, Güney Ameri-
ka’daki yanardağlarda yaptıkları araş-
tırmalarda, en zor şartlar altında
yaşayabilen mikroplar keşfetti. Mik-
ropların, Mars gibi yaşama en olanak-
sız şartlara sahip bir gezegende bile

yaşayabileceği ifade edildi.
Araştırma ekibinde

yer alan Ryan
Lynch, keşfettik-
leri bazı bakteri
türlerinin henüz
tanımlanmamış

olduğuna dikkat
çekti. Lynch, bulduk-

ları mikropların, enerjiyi dönüştür-
mek için diğer mikroplara kıyasla
daha farklı metodlar kullandıklarına
dikkat çekti ve “2.5 milyon DNA dizili-
minin bulunduğu veri tabanındaki
tüm mikroplara kıyasla en az yüzde 5
faklılıkları var.” dedi.

Robot Öldürürse
Kim Suçlu ?

� Yapay zeka ve bilişim alanındaki
gelişmelere bağlı olarak robotların
sanayi, hizmet ve tarım sektörle-
rinde kullanım yoğunluğu giderek
artıyor. Bu gelişmeye bağlı olarak
insan-robot etkileşimindeki etik ya
da ahlaki sorunların, yakın gele-
cekte bilim kurgudan gerçek dünya-
nın meseleleri hâline gelmesinin
kaçınılmaz olduğu belirtiliyor. Ro-
botların sanayiden hizmet ve tarım
sektörlerine doğru yayılması,
"yapay zekalarının" da giderek geliş-
mesi, bu cihazların giderek "özerk"
hareket etmeleri anlamına geleceği
için bu gelişmiş ürünlerin faaliyetle-
rine dair etik kuralların ne olaca-
ğına dair tartışmaların da artması
bekleniyor. Bir kaza meydana gel-
mesi hâlinde sorumlunun üretici
mi, tasarımcı mı; yoksa yazılımcı mı
olacağı tartışmaları yaygınlaşıyor.

Kök hücreden
karaciğer yaptılar

� Yokohama Üniversitesinden Hi-
deki Taniguçi ve ekibi, pluripotent
kök hücrelerini (iPS) bir farenin ba-
şına nakletti. Karaciğer hücrelerinin
üretilmesine programlanan ve başka
tür hücrelerle bağlantılı kök hücrele-
rin 5 milimetre büyüklüğünde insan
karaciğeri oluşturması sağlandı. Bili-
madamlarının araştırması, karaciğer
nakli için sıra bekleyen binlerce
hasta için umut ışığı oldu.

BİLİM ve TEKNOLOJİ
Evren TÜRKGELDİ



� Antalya Kaş harika bir tatil
beldesi bence. Gündüz huzur,
deniz, güneş; gece ise eğ-
lence… Kaş’ın en gözde me-
kânlarından biri olan Tzakziki
Meyhanesi kesinlikle görül-
meye değer. Her yaz ayrı gü-
zelliklerle dolu olan Bodrum
Türkbükü de ayrı bir dünya
ve burayı keşfetmek sizin eli-
nizde. Bodrum Gümbet ise
yazın ve gece hayatının vaz-
geçilmezi. Gitmemiş olanlar

varsa kaçırmasınlar..

� Akdeniz’de Alanya’yı gez-
dim. Genel olarak güzel bir yer
fakat hava çok sıcak. Ege’yi de
gezdim. Ege Bölgesi Akdeniz’e
göre daha güzel bence. İzmir,
hem hava şartları hem de tu-
ristlerin diğer tatil beldelerine
oranla daha az olması nede-
niyle tercih ettiğim bir yerdir.
İzmir halkı da oldukça candan
insanlardır.

Cem Toprak Eczacılık Fakültesi

� Ege’nin İncisi Kuşadası eğ-
lence mekânları ve sportif akti-
vite imkânlarıyla tercih
edilebilecek yerlerden biri.
Keyif aldığım diğer bir yer ise
İzmir Foça’dır. Foça tatilinin
önde gelen eğlencesi su spor-
larıdır. Sörf ve yelken sporla-
rını rahatlıkla yapabileceğiniz
bir yerdir. Zaman âdeta su
gibi akar. Gittiğim ve tavsiye
edebileceğim son yer ise Kaş.
Temiz denizi ve canlı gece ha-
yatıyla Kaş da görülmeye değer yerlerden biri bence.

� Biz turizm bölümünde
okuyan öğrenciler olarak
gerek staj zamanlarımızda
gerekse normal çalışma
zaman dilimi içerisinde Tür-
kiye’nin pek çok farklı bölge-
sinde bulunuyoruz. Mersin
Susanoğlu, Aydın Altınkum-
Didim, Muğla- Bodrum ve
İzmir- Gümüldür sahilleri te-
mizliği ile öncelikle gidil-
mesi gereken yerlerdendir
bence. Turizm beldelerimi-

zin özenle korunması gerektiğini burada belirtmek is-
terim. Örneğin Adana Karataş’taki amfitiyatro zarar
gören mekânlardan biridir. Köylüler tiyatronun taşla-
rını sökerek kendi işleri için kullanıyorlar.

� Türkiye’deki tatil beldele-
rinde son 5-10 yılda müthiş bir
gelişme görüyorum. Her sezon
daha da güzelleşen Anado-
lu’nun kıyı şeritlerinde büyüle-
yici yerler var. Bu yerleri
değerlendirmek gerek. Bu kıyı
kesimlerinin çoğunu gezip
görme şansım oldu ve bu
güzel yerlerin her şeyden
önce korunması gerektiğini
düşünüyorum.

Hasan Fıstıkçı Güzel Sanatlar Fakültesi

AnadoluHaber

Başak Karakuş Turizm Fakültesi
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İbrahim Erdem Eskişehir Meslek Yüksekokulu

� Türkiye’de birçok yeri gez-
dim ama en çok Olimpos’u be-
ğendim. Denizin çok temiz
olması beni en çok cezbeden
yönü oldu. Doğayla iç içe, tam
bir dinlenme yeri. Ayrıca hu-
zurlu ve sakin. Ulaşım konu-
sunda da herhangi bir sıkıntı
yaşamadım. Herkese tavsiye
edebileceğim bir yer.

Altan Demirel Turizm Fakültesi

Merlis Bütünley Eskişehir Meslek Y.O.

� Türkiye’nin birçok tatil yö-
resinde bulunma şansım oldu.
Işıl ışıl gökyüzüyle aklımda
kalan yerlerden bir tanesi
Amasra’dır. Yeşille mavinin iç
içe geçtiği Amasra, insanda
muhteşem bir tabloya bakıyor
hissi yaratıyor. Sevdiğim
diğer bir yer Mudanya’dır.
Sıcak kanlı insanları ve tarihî
butik otelleriyle güzel bir tatil
geçirebileceğiniz bir yerdir.

Tina Zenina İletişim Bilimleri Fakültesi

� Bodrum, Begonvil çiçek-
leri ve beyaz evleri ile huzur
veren tatil beldelerinden
biri. Denizin temizliği açısın-
dan en çok beğendiğim tatil
yeri ise Çeşme’dir. Alanya ve
Side ise hareketli yerler ol-
maları açısından tercih edi-
lebilir. Ayvalık’a da gittim
fakat denizini beğenmedim.
Akyaka ise genelde orta yaş
üstü insanların ikamet et-
tiği, huzurlu bir tatil için

uygun bir yerdir. Gümüldür de sakinliği ile tercih etti-
ğim yerlerden bir diğeridir.

Melike Çıtak Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu

� Tatil amaçlı olarak genelde Ege
Bölgesi’ni tercih ediyorum. Çok
fazla mekân değiştirmeyi sevmi-
yorum. Bu yüzden yıllardır gitti-
ğim yer Didim’dir. Düzenli olarak
bir tatil beldesine gitmek, o böl-
genin zaman içerisinde geçirdiği
değişiklikleri görmenize de fırsat
verir. Didim’i tercih etmemin
başlıca nedenleri arasında sakin-
liği, denizinin kalitesi ve bunalt-
mayan havası var. Bunlar da
yıllardır değişmediği için terci-

himi bir süre daha değiştirmeyi düşünmüyorum.

� Ayvalık, Bodrum, Kemer,
Kaş, Mersin, Marmaris, Fet-
hiye, Çeşme, Kuşadası gibi
Türkiye’nin pek çok tatil bel-
desini görme imkânım oldu.
Mersin çok sıcak, geceleri
bile nem oranı çok yüksek,
bu yüzden gayet boğucu bir
havası var. Diğer yerlerde ge-
nelde denizin tuzlu olması
dışında pek bir problem yok.
Ayvalık’ı çok beğendim ama
Antalya’nın yeri farklıdır.

Marmaris ve Çeşme’nin denizi temiz ve güzel. Özel-
likle Fethiye Ölüdeniz’i çok beğeniyorum.

Cemre Modusselamoğlu E.S.Y.O.
Utku Yanık Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu

� Son zamanlarda insanlar
sanki başka hiçbir yer yokmuş
gibi tatil için Akdeniz ve Ege
Bölgeleri’ni seçiyorlar. Ben
tatil için Karadeniz’i tercih
ediyorum. Trabzon Zigana’yı
huzurlu bir tatil için gayet
uygun buluyorum. Lezzetli
alabalık burada yenir bence.
Zigana’ya gittiğimde çadırda
konaklamıştım. Burada Kara-
deniz’in doğal güzelliklerinin
korunması gerektiğini vurgu-
lamak istiyorum. HES projeleriyle eşsiz doğa gü-
zellikleri yok oluyor.

Ülkemizin
turistik

yerlerinden
hangilerini
gördünüz?

Fethiye / Ölüdeniz

Rize / Ayder Yaylası

Balıkesir / Ayvalık

Hüseyin Murat Onur Edebiyat Fakültesi


